

СЪДЪРЖАНИЕ**СТУДИИ**

- ГОРАНЧЕВ, В.** Арбанаси през османската епоха (XV – XIX в.)
(история, стопанско развитие, просветно дело) 11

СТАТИИ И СЪОБЩЕНИЯ**ОБЩ РАЗДЕЛ**

- ВЕЛИКОВ, Ю.** Съчинението „Responsa contra Claudium“ на Дангъл:
глас от девети век в защита на светите кръст и икони 67
- ЙОСИФ, митрополит Тетовско-Гостиварски.** Архиепископията
Юстиниана Прима и нейното място в средновековните традиции на църковната
автокефалност на Охридската архиепископия 74
- КАЛИНИЧЕНКО, В.** Предмети средновекового вооружения из
Рухотинското городище (уроч. Корнешты) и военное дело Болгарского государства в IX в. 78
- ЛИФАНОВ, Н.** «Княжеский» курган на Самарской Луке:
вопросы культурно-хронологической атрибуции 92
- ПЕТРОВ, Г., ЯНКОВ, Р.** Примерен географски подход при разработването
на прогнозен археологически модел 120
- СТОЯНОВИЧ, П.** Ерцхерцог Йохан Салватор и княжеският въпрос
в България (1886 – 1887) 128
- ДИМИТРИЕВ, С.** Образователното дело на протестантите в Струмица
от края на XIX в. до 1912 г. 135
- ГАЛУНОВ, Т.** Избори и престъпления във вота за
Шестото Велико Народно Събрание през 1946 г. 139
- СИМЕОНОВА, Ю.** “Само този ми е взел майсторлъка!” –
по следите на една фотография 154

СТАТИИ И СЪОБЩЕНИЯ**Материали от Международна научна конференция „БЪЛГАРО-ВИЗАНТИЙСКИ
ОТНОШЕНИЯ ПРЕЗ РАННОТО СРЕДНОВЕКОВИЕ (VII – XI в.)“**

- КЪНЕВ, Н., ПАВЛОВ, П., ЙОРДАНОВ, С.** Международна научна конференция,
посветена на 1300-годишнината от българо-византийския договор от 716 г. 161
- АТАНАСОВ, Г.** Мирни договори и съглашения на Българската държава с
Ромейската империя до 717 г. 162
- ДОНЧЕВА, С., НИКОЛОВ, Н.** Нови свидетелства за българо-византийските
търговски отношения в края на VIII – началото на IX век 175
- ЧОКОЕВ, И.** Тъкан от саркофаг № 4, открит до Голямата базилика в Плиска 179
- ГЕОРГИЕВА, С.** Цар Самуил в съперничество с Византия за контрол
над Виа Егнация и Драч 188
- УЗЕЛАЦ, А.** Западните пътешественици в ‘Deserta Bulgariae’ преди
Първия кръстоносен поход 196

РЕЦЕНЗИИ, ОТЗИВИ, КНИГОПИС

- ТОДОРОВ, И.** Рец. на: Д. Агре. (Ред.): Агре, Д., Св. Йорданов, Ат. Койчев.
Тракийски владетелски дом край село Синеморец. Том I. София:
Авалон Пъблишинг ЕООД, 2016 205
- МИТЕВ, Н.** Рец. на: Тодор Петров. Затова как крал Владислав
с турците воюва. Поема от Михаел Бехайм. Варна, 2016 210

АТАНАСОВА, С. Рец. на: Иван Тютюнджиев. Дневник на Светата Търновска митрополия (1870 – 1871). Велико Търново: Ровита, 2016, 335 с.	215
СТОЯНОВА, Р., ГОЦЕВА, Д. Професор Любомир Милетич (1863 – 1937) и „Последните български владци в Македония”. Критични бележки и поправки към документалния сборник „Последните български владци в Македония”. Съставител Л. Любенова. София: Изток-Запад, 2012, 430 с.	218
ЯНЧЕВ, В. Рец. на: М. Палангурски. Адвокати. Управление. Политика (1879 – 2016). Велико Търново: Фабер, 2016, 215 с.	224
АЛЕКСИЕВА, Г. Отзив за: Татяна Димитрова. Диктатурата на генерал Примо де Ривера: крачка назад по пътя към демокрацията. Велико Търново, 2015	226
IN MEMORIAM	
КАЛЧЕВ, К. К., Проф. д-р ист. н. Иван Илиев Стоянов (12. II. 1949 – 28. IV. 2017)	231
АВТОРИТЕ В БРОЯ	232
ЕТИЧНИ ПРАВИЛА, които се съблюдават по отношение на научните публикации в списание „Епохи“	235
ИЗИСКВАНИЯ към оформяне на материалите за публикуване в списание „Епохи“	236

CONTENTS

STUDIA

- GORANCHEV, V.** Arbanasi during the Ottoman Period (XV – XIX cc.)
(History, Economic Development, Educational Work) 11

ARTICLES AND COMMUNICATIONS

MISCELLANEA

- VELIKOV, Y.** Dungal's "Responsa contra Claudium": A Ninth-Century Voice in
Defence of the Holy Cross and Icons 67
- YOSIF, Metropolitan of Tetovo and Gostivar.** The Archbishopric of Justiniana Prima and
Its Place in the Medieval Traditions of the Church Autocephaly of the Archbishopric of Ohrid ... 74
- KALINICHENKO, V.** Medieval Weapons from Ruhotyn Hillfort (Korneshty) and
the Military Science of the Bulgarian State in the IX Century 78
- LIPHANOV, N.** "Princely Burial" in Samara Bend:
Problems of Cultural-Chronological Attribution 92
- PETROV, G., YANKOV, R.** An Exemplary Geographic Approach to
Developing a Predicative Archaeological Model 120
- STOYANOVICH, P.** Archduke Johann Salvator and the Princely Question
in Bulgaria (1886 – 1887) 128
- DIMITRIEV, S.** Educational Work of Protestants in Strumica since
the End of XIX up to 1912 135
- GALUNOV, T.** Elections and Votes for Crimes
Sixth Grand National Assembly in 1946 139
- SIMEONOVA, Y.** "Just this one has taken my craftsmanship!" –
Following the Steps of a Photograph 154

ARTICLES AND COMMUNICATIONS

International Scholarly Conference "BULGARIAN-BYZANTINE
RELATIONS DURING THE EARLY MEDIEVAL PERIOD (C. VII – XI CENTURIES)"

- KANEV, N., PAVLOV, P., YORDANOV, S.** International Scholarly Conference
Devoted to the 1300th Anniversary of the Bulgarian-Byzantine Treaty of 716 161
- ATANASOV, G.** Peace Treaties and Agreements between the Bulgarian State and
the Byzantine Empire until 717 AD 162
- DONCHEVA, S., NIKOLOV, N.** New Evidences of Bulgarian-Byzantine
Trade Relations in the Late VIII – the Beginning of the IX Century 175
- CHOKOEV, I.** Textile Fragments from Sarcophagus No 4 Excavated near
the Great Basilica in Pliska 179
- GEORGIEVA, S.** Tsar Samuil in Rivalry with Byzantium for Control over
Via Egnatia and Durres 188
- UZELAC, A.** Western Travellers in the 'Deserta Bulgariae' before the First Crusade 196

CRITIQUE, REVIEWS, BIBLIOGRAPHY

- TODOROV, I.** Rec. ad: D. Agre (Edit.): D. Agre, Sv. Yordanov, At. Koychev.
A Thracian Ruler's Residence near the Village of Sinemorets. Vol. I. Sofia:
Avalon Publishing Ltd., 2016 205
- MITEV, N.** Rec. ad: Todor Petrov. About how King Vladislav Fought against
the Turks. A Poem of Michael Behaim. Varna, 2016 210

ATANASOVA, S. Rec. ad: Ivan Tyutyundjiev. Register of the Holy Archbishopric of Tarnovo (1870 – 1871). Veliko Tarnovo: Rovita, 2016, 335 pp.	215
STOYANOVA, R., GOCEVA, D. Professor Ljubomir Miletich (1863 – 1937) and “The Last Bulgarian Bishops in Macedonia”. Critical Notes and Corrigenda on the Collection of Documents “The Last Bulgarian Bishops in Macedonia”. Collected by L. Lyubenova Sofia: Iztok-Zapad, 2012, 430 pp.	218
YANCHEV, V. Rec. ad: Milko Palangurski. Lawyers. Government. Politics (1879 – 2016). Veliko Tarnovo: Faber, 2016, 215 pp.	224
ALEKSIEVA, G. Review of: Tatyana Dimitrova. The Dictatorship of General Primo de Rivera: Step Backwards on the Route to the Democracy. Veliko Tarnovo, 2015	226
IN MEMORIAM	
KALCHEV, K. K. Professor Dr. Habil. Ivan Iliev Stoyanov (12. II. 1949 – 28. IV. 2017)	231
AUTORS OF THIS ISSUE	232
ETHICAL PRINCIPLES of research and publication in the journal Epohi [Epochs]	235
GUIDELINES for authors of the journal Epohi [Epochs]	236